
 
 
 
 
En Sergio Agueitos, portaveu del Grup Municipal Compromís per Sant Joan de l’Ajuntament de Sant               
Joan d’Alacant, a l’empara del que preveu l’article 116 de la Llei 8/2010 de la Generalitat, de 23 de                   
juny, de Règim Local de la Comunitat Valenciana, i de conformitat amb el que diuen els articles 91.4 i                   
97 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització,               
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals; presenta al ple la següent 
 
  
 
PROPOSTA PER A L’IMPULS DE LA INCLUSIÓ EN L’ORDENANÇA REGULADORA DE 
L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES LA BONIFICACIÓ DE L’IBI PER A IMMOBLES ON 

ES DESENVOLUPEN ACTIVITATS ECONÒMIQUES QUE SIGUEN DECLARADES 
D’ESPECIAL INTERÉS O UTILITAT MUNICIPAL 

 
 
La Sociedad Musical La Paz va presentar davant l’Ajuntament de Sant Joan d’Alacant el dia               
11 de febrer de 2019 (número de registre 2019-E-RE-622), la sol·licitud de ser declarada              
associació d’especial interés i utilitat municipal per tal de poder aplicar-se una bonificació del              
95% de l’IBI. Aquesta petició no va rebre cap resposta institucional. 
 
El mes de febrer de 2020 el GM Compromís va presentar al plenari de l’Ajuntament de Sant                 
Joan la proposta de declarar l’activitat de la Societat Musical la Paz d’especial interès i               
utilitat municipal i la reforma de l’ordenança fiscal de l’IBI per recollir eixa bonificació del               
95% de l’IBI i poder aplicar-la. Aquesta proposta es trasllada al plenari de 4 de maig com a                  
prec sense cap resposta per part de l’equip de govern. 
 
Ja amb el Decret 68/2018 de 25 de maig, del Consell, es declarà bé d’interés cultural                
immaterial la tradició musical popular valenciana materialitzada per les societats musicals           
de tot el País Valencià, però és que al plenari del mes de juny de Sant Joan s’aprovà la                   
declaració d’especial interés i utilitat municipal presentada per Compromís i amb informe            
favorable de la tècnica encarregada de Cultura per unanimitat. En aquell plenari també             
s’aprovà la incoació de l’expedient per a la modificació de l’ordenança fiscal de l’IBI i així                
acollir la bonificació del 95% per al cas d’entitats declarades d’especial interés i utilitat              
municipal.  
 
Al plenari del 25 de setembre del present any, el portaveu del GM Compromís, va preguntar                
al regidor d’Hisenda si la proposta de reforma de l’ordenança fiscal aniria a plenari abans               
d’acabar l’any 2020. La resposta del regidor va ser afirmativa, comprometent-se a portar la              
proposta a aprovació amb “temps suficient perquè entre en vigor l’1 de gener”. Doncs bé,               
això encara no s’ha produït. 
 
Expressats els antecedents i tenint en compte que al mes de desembre i, per tant, 10 mesos                 
després de la proposta inicial, encara no només no s’ha presentat al plenari la proposta per                
a la seua votació, sinó que aquest no té coneixement de cap avanç, es presenten els                
següents  



 
 
 
 
 

ACORDS 
 
  

1. Impulsar l’expedient per a incloure en l’article 3r de l’ordenança municipal           
reguladora de l’Impost sobre Béns Immobles un apartat tercer on es reconega,            
en aplicació de l’article 74.2 quáter del RDL 2/2004, de 5 de marzo, por el que                
se aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales,             
l’establiment d’una bonificació del 95% de la quota íntegra de l’impost a favor             
d’aquells immobles on es desenvolupen activitats econòmiques que siguen         
declarades d’especial interès o utilitat municipal per concórrer circumstàncies         
socials, culturals, històric-artístiques o de foment de l’ocupació que justifiquen          
tal declaració. Sol·licitar que aquesta proposta es duga al següent ple que es             
convoque. 

 
2. Ordenar la redacció dels informes preceptius necessaris per a fer possible           

l’aprovació ulterior de la modificació de l’ordenança. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sergio Agueitos Soriano 
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